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我們的喜樂就是祂的喜樂 
OUR JOY IS HIS JOY  

 

講員 Speaker：柯達文牧師 Pastor David Clotfelter 日期 Date：十二月二十日 December 20, 2020 

經文 Verse：路加福音 Luke 2:1-11 

主題 Theme：上帝喜悅與我們同在! God is glad to be with us! 
 
 

一、 喜樂：知道有人想和你在一起 

Joy: The Knowledge That Someone Wants to Be With You 
 
 
 
 
 
 

二、 創造喜樂的文化 

Creating Cultures of Joy 
 
 
 
 
 
 

三、 大喜的信息 

Good News of Great Joy 
 
 
 
 
 
 
 

反思及討論問題 Questions for Meditation and Discussion 
1. 柯牧師是如何定義喜樂的? 你覺得這個定義如何? 

How did Pastor David define joy? What do you think about this definition?  

2. 柯牧師說喜樂對大腦正常發展和一生的健康都是不可或缺的。對於這個說法你有什麼想法?  
Pastor David said that joy is necessary for the normal development of the brain and for health 
throughout life. What do you think about this assertion?  

3. 柯牧師說教會通常是個缺乏喜樂的環境… 你同意嗎? 若真是這樣，可能是什麼原因? 我們
能如何讓我們教會成為一個充滿喜樂的環境? 
He mentioned that churches are often low-joy environments. Do you think this is true? If so, 
what are the causes? What can we do to make our church a high-joy environment? 

4. “讓耶穌感到喜樂的事，就是賜給我們喜樂” 你認同嗎? 這個聖誕節，你可以如何帶給祂喜
樂呢? 
What do you think of the idea that giving us joy is what brings Jesus joy? How can you bring him 
joy this Christmas?   


